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Na letošním FOLKomíně , který proběhne 5. září v Toulcově dvoře v Praze, budete mít
možnost setkat se nejen se Slávkem, ale i se spoustou dalších muzikantů, které vám během
srpna představíme a doporučujeme – čtěte pozorně.

  

  

Slávek Janoušek

  

Písničkářskou scénu na letošním FOLKomíně zastoupí Slávek Janoušek. Tohoto rodáka z Ústí
nad Orlicí asi netřeba folkovému publiku představovat, vždyť na naší scéně působí již od
počátku osmdesátých let. Tehdy začínal vystupovat v duu s Lubošem Vondrákem a tak se také
poprvé objevil na festivalu Porta, kde v roce 1984 získali společně Portu interpretační a rok na
to i Portu autorskou za písničku 

Kuchyňský rituál blues. Od té doby Slávek vystupoval buď jako sólový písničkář, nebo společně
např. s Redlem a Samsonem, s Bokomarou či Cimbal Classicem a v posledních letech s
elektrickým houslistou Vojtou Kupčíkem.  Natočil a vydal i řadu alb, prvním z nich, které vyšlo 
nedávno v reedici i s několika bonusy, bylo CD Kdo to zavinil. Další, namátkou Imaginární
hospoda, Tancuj a zpívej, Letadlo nebo Nestíhám, nechyběla ani alba založená na muzikantské
spolupráci např. právě s Lenkem a Redlem. Že je na koncertech Slávka opravdu příjemně, to se
můžete přesvědčit na DVD z loňského roku natočeném v pražské Balbínově poetické hospůdce
s názvem Příjemný večírek.

  

Slávek se však nevěnuje pouze svým písničkám, ale výrazným způsobem pomáhá i mladým a
začínajícím textařům.  Společně s Kubou Horákem vytvořili virtuální Textovou dílnu, kde měl
každý možnost zveřejnit svůj vlastní text a v následných diskusích zjistit, nakolik je pro ostatní
jeho text zajímavý a proč, co se mu podařilo a na co je třeba si naopak dát pozor. Že se jednalo

 1 / 4

http://www.folkomin.cz


Kdo vystoupí na FOLKomíně I.

Napsal uživatel Olina H.
Úterý, 18 Srpen 2009 19:29

o dobrý nápad, o tom svědčí i to, že Textová dílna je stále živá, autoři se schází nejen, aby
společně tvořili, ale aby také své výtvory přednesli veřejně, jak tomu bylo např. už dvakrát na
festivalu Zahrada.

  Zhasni  

V současné době ekonomické krize musí být pro pořadatele tato kapela velice populární.
Chcete se sami přesvědčit, jestli je během jejich vystoupení všechno zhasnuto a odpojeno?
Máte možnost v sobotu 5. září v Toulcově dvoře na festivale FOLKomín. Zhasni je akustická
kapela z Nového Boru vystupující ve složení Michal Vaněk, Irena Vaňková, Jakub Horák, a na
většině vystoupení s nimi zahrají ještě Libor a Leoš Kropáčkovi (bicí a basa).

  

Letošní rok byl pro kapelu významným zejména tím, že jim vyšlo debutové album Je to tak
nutný…, se kterým jim ve studiu pomohlo několik hostů, např. Jan Spálený, Radim Zenkl, Karel
Markytán, Lucie Redlová, Jan Žamboch, Jura Nedavaška a další. Začátkem léta se účastnili
festivalu Okolo Třeboně a v soutěži Houpací kůň jim porota přidělila vítěznou příčku. O pár dní
později na Zahradě v soutěži o Krtka získali od návštěvníků festivalu 12. -13. místo.  Mimo to
jsou ostřílenými soutěžícími v soutěži Notování pod Vyšehradem, kde vystupovali nejen jako
kapela, ale kde jsme měli možnost vídat Michala Vaňka i coby sólového písničkáře, který se
letos probojoval až do finále.

  

V Novém Boru pořádají vlastní koncerty s názvem Zhasínání, kam si zvou vždy nějaké
zajímavé hosty, aby, jak uvádějí na svých webových stránkách, díky tomuto pořadu na
hudebním nebi pohasli. Doufejme, že to není záminka k likvidaci konkurence, ale spíš k
přátelskému setkávání a večerům strávených ve společnosti folkové muziky.

  

BlueGate

  

Západní Čechy a bluegras zároveň bude na letošním FOLKOmíně reprezentovat plzeňský
BlueGate. Nepůjde ale o tradiční a ortodoxní pojetí tohoto žánru, protože BlueGate již od svého
vzniku v roce 1997 vychází i z jiných hudebních stylů. Z počátku jejich repertoár tvořily
především převzaté skladby s českými texty, i když ani těm anglicky zpívaným se nevyhýbají. V
současné době se objevuje stále více vlastní tvorby a to jak od jednotlivých členů kapely, tak z
dílny jejich známých, kamarádů či rodinných příslušníků. O tom, že se jedná o muziku
oblíbenou jak mezi porotci, tak mezi posluchači svědčí řada úspěchů v různých soutěžích, jako
např. vítězství Open scény na Muzice v Hrádku u Rokycan, dvakrát vyhráli předkolo Banjo
Jamboree v Chomutově, až nakonec uspěli i v samotném finále v Čáslavi (2007). Soutěžili i na
Portě, kde v roce 2006 získali Portu interpretační, no a zatím posledním oceněním v pořadí byl
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zisk Krtka na Zahradě v loňském roce.

  

BlueGate má na svém kontě několik demosnímků, v roce 2003 vydali debutové album mezi
řádky… a o tři roky později druhé oficiální CD s názvem BlueGate Live. Kapelu můžete potkat
zejména v Plzni, kde pořádá pravidelné koncerty v místním Hi

-fi klubu, ale objevují se i v jiných klubech po celé republice a během léta si je můžete najít na
nejrůznějších, nejen bluegrasových festivalech. Jedním z nich bude právě FOLKomín, který se
uskuteční v sobotu 5. záři v Praze na Toulcově dvoře.

  Bran  

To se jednoho dne před deseti lety setkali čeští a bretonští muzikanti a kapela Bran byla na
světě. Jsou-li vám blízké keltské legendy, nemusím vám říkat, že slovo bran v bretonštině
znamená havran, ten, který přinesl na svých křídlech do Evropy keltskou hudbu. A tato hudba
zazní i na letošním FOLKomíně, aby nás na chvíli přenesla do západní Francie na Bretaňský
poloostrov na pobřeží Atlantského oceánu, kde mezi zemí a mořem kapela hledá svou inspiraci.
V repertoáru mají jak tradiční písně, tak i autorské skladby jednotlivých členů. Tím, že každý z
nich má jiné hudební kořeny, je muzika Branu tak originální a zajímavá, posuďte sami.

  

Zakladatel kapely Dewi Pajot pochází ze západní Bretaně a od roku 1995 žije trvale v Praze. 
Flétnistka Petra Scarfogliero pochází z Trenčína, studovala v Praze a v Toulouse a mezi její
oblíbené žánry patří zejména jazz a hudba Latinské Ameriky. Z Jablonce nad Nisou pochází
kontrabasista Petr Tichý, který se pohybuje také na jazzové scéně a účastní se různých
alternativních projektů. Dalšími členy kapely jsou Tomáš Görtler, který hraje na akordeon,
kytarista Vojta Jindra a perkusista Zbyněk Krupa, který se učil u Janose Crecelia (Berlín),
Hearna Gadbois (New York) a Alda Ferrary (Řím).
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Bran vystupuje nejen v Čechách, ale i ve Francii a za dobu své existence vydali již čtyři řadová
alba. Pokud vás jejich muzika zaujme, určitě budete mít možnost si některá z nich zakoupit a
vstřebávat atmosféru Bretaně i v poklidu domova. Kdo ví, třeba se jednou na západní pobřeží
Francie vypravíte a tuhle muziku si vychutnáte i v místě jejího zrodu.

  Žamboši  

Když se řekne Žamboši, co se vám vybaví? Folkové duo ze Vsetína? To není úplně přesné.
Honza Žamboch a Stáňa Brahová? Taky špatně. V současné době by vám mělo naskočit
Honza a Stáňa Žambochovi, kteří tak loni v létě během Prázdnin v Telči konečně i úředně
stvrdili název svého uskupení. Lesník Jan se před vznikem Žambochů sice muzice už nějaký
ten čas věnoval, ale od roku 2002 začali vystupovat společně se Stáňou pod dnes již
zavedenou značkou Žamboši. A že to byl vstup do folkových vod víc než úspěšný, o tom svědčí
například umístění v soutěži o Krtečka na šestém místě jen po několika málo společných
vystoupeních. O rok později, v roce 2003 si soutěž zopakovali a keramickou sošku tohoto
hmyzožravce si v kategorii písničkářů i odvezli.  Od té doby uplynula spousta vody a na
nejrůznějších koncertech a festivalech po celé republice zazněla spousta tónů v jejich podání, v
současné době ovšem nikoli ve dvou, ale ve třech společně se stálým hostem perkusistou
Juřím Nedavaškou.

  

Také by vám při vyslovení jejich jména mohlo naskočit slovo Anděl. Ano, je to tak. Za své
debutové CD To se to hraje… vydané v roce 2006 byli oceněni Akademií populární hudby v
kategorii folk a country. O tři roky později vydávají druhé album s názvem Přituhuje, které, jak
sám název napovídá, zní poněkud rockověji, než jsme bývali u Žambochů zvyklí. Pokud jste
zvědaví, jací jsou Žamboši v současné době naživo, máte jedinečnou možnost přijít v sobotu 5.
září do pražského Toulcova dvora na festival FOLKomín, kde zahrají i tito vsetínští muzikanti.

  

pokračování příště...
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